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PROCES – VERBAL 
 

încheiat în cadrul şedinţei extraordinare 
 a Consiliului Local Municipal Brăila 

 din data de 11.05.2022, ora 16:30, Palatul Administrativ – Sala 404 

  
 

Domnul DRĂGAN ION – Secretarul General al Municipiului Brăila: 
 Doamnelor şi Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 În conformitate cu prevederile art. 133 alin. (2) lit. a) și art. 134 alin. (1) lit. a) și alin. (4) 
din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
prin Dispoziţia Primarului Municipiului Brăila nr. 2083/11.05.2022, a fost convocată de îndată 
şedinţa extraordinară a Consiliului Local Municipal Brăila. 

Prin H.C.L.M. Brăila nr. 259/28.04.2022  a fost ales ca preşedinte de şedinţă pentru 
luna mai 2022, domnul consilier Popa Petrică - Costel, pe care îl invit să preia conducerea 
lucrărilor ședinței de astăzi. 
 

Domnul Popa Petrică - Costel, Preşedinte de şedinţă:  
 Doamnelor şi domnilor consilieri, domnule Primar, vă asigur că lucrările prezentei 
şedinţe se vor desfăşura în conformitate cu art. 137 din O.U.G. nr. 57/2019, privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, iar în acest sens vă informez că în 
urma apelului nominal făcut de domnul Drăgan Ion, Secretarul General al Municipiului Brăila, 
sunt prezenţi 25 de consilieri, domnii consilieri Pătărlăgeanu Valentin, Voineag Cristiana și 
Vărzaru Dan - Andrei sunt conectați online pe platforma Zoom, iar domnii consilieri 
Sarafolean Coman și Badiu Virginia – Loredana lipsesc motivat, astfel şedinţa fiind legal 
constituită. 

Doamnelor şi domnilor consilieri, aşa cum aţi luat la cunoştinţă prin convocarea făcută, 
vă propun spre aprobare proiectul ordinii de zi: 

 

1) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Proiect de 
hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea proiectului „Achiziția 
de vehicule nepoluante (tramvaie) destinate transportului public Brăila – Chiscani” și 
depunerea acestuia pentru finanțare prin P.N.R.R. în parteneriat cu Comuna Chiscani 

 
2) Proiect de hotărâre inițiat de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea 

proiectului „Achiziția de vehicule nepoluante (autobuze electrice) destinate 
transportului public Brăila – Chiscani” și depunerea acestuia pentru finanțare prin 
P.N.R.R. în parteneriat cu Comuna Chiscani. 

 

- Cine este pentru ? 
 - Cine se abţine ? 

- Cine este împotrivă ? 
 Cu unanimitate de voturi ordinea de zi a fost aprobată. 
 Dau cuvântul domnului Primar.  
 

Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Doamnelor și domnilor consilieri, stimați invitați noi, în data de 12.04.2022 am aprobat 

două hotărâri asemănătoare cu cele pe care astăzi le punem în discuție.  
Ieri, pe data de 11.04.2022 a fost publicată forma finală a Ghidului de finanțare pentru 

achiziția din fonduri europene a tramvaielor și autobuzelor electrice noi. Proiectele anterioare 
erau realizate pe forma existentă a Ghidului aflat în consultare. 

Ieri, la ora 1800 am contactat colegii din Primăria Municipiului Brăila pentru 
actualizarea hotărârilor, conform prevederilor Ghidului, care sunt destul de consistente din 
punct de vedere al modificărilor și exact așa cum am estimat, a fost nevoie ca această 
ședință să fie atât de rapidă datorită faptului că, luni la ora 1000, începe sesiunea de 
depunere a acestor cereri de finanțare. 
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Doresc să fac mențiunea că noi aprobăm două proiecte: unul pentru achiziția unui 

număr de 7 tramvaie noi, iar celălalt pentru 23 de autobuze, față de 20 care au fost data 
trecută, datorită faptului că erau autobuze cu lungimea între 12 – 18 m, iar noi nu vom 
cumpăra autobuze de 18 m, deoarece ar fi foarte lungi. Noi vom cumpăra autobuze de 12 m, 
așa cum sent cele care circulă în Municipiul Brăila. 

Vom putea depune doar un proiect, pe următorul principiu: „primul venit, primul servit” 
adică, cine reușește să încarce repede documentele, acela va avea întâietate. Dacă cumva 
la o primărie nu va funcționa internetul sau provider-ul de internet va furniza un serviciu de o 
mai slabă calitate decât la altă primărie, cu toată bunăvoința, acea primărie va rata apelul 
respectiv deoarece, din motive independente de voința angajaților respectivi, nu va putea 
încărca documentele.  

Sunt doar 50 de tramvaie în România și doar 200 de autobuze electrice, ceea ce din 
punctul meu de vedere este foarte puțin. 

Noi vom depune prima dată doar pentru tramvaie pentru că, pe lângă tramvaiele aflate 
în licitație în momentul de față la Ministerul Dezvoltării Lucrărilor Publice și Administrației, la 
care au fost anumite contestații și nu voi intra în detalii, pe lângă cele 11 tramvaie, mai avem 
nevoie de aceste 7 tramvaie și mai avem în licitație încă 2 tramvaie pe proiectul „Parc 
Monument – Radu Negru”. 

Negreșit, noi ne dorim în primul rând, tramvaie noi. Dacă totuși nu vom putea aplica 
pentru proiectul cu tramvaie electrice, vom aplica pentru autobuze electrice. Dar eu cred că 
în acel moment toate primăriile care nu vor aplica pentru tramvaie, vor aplica pentru 
autobuze și vor rezerva cele 200 de autobuze. Bineînțeles că va exista obligativitatea de a 
achiziționa și stații de încărcare pentru autobuze electrice, atât pentru municipiu dar și pentru 
autoturismele cetățenilor din Municipiul Brăila, iar toate aceste detalii sunt relatate în 
documentația anexată și acesta este motivul pentru care v-am convocat astăzi în ședință. 

Am ținut din start să fac aceste precizări, deoarece împărțirea acestor mijloace de 
transport în municipiu nu este pe un principiu echitabil, respectiv în funcție de numărul de 
locuitori sau de numărul de kilometri de linie de tramvai, ci este pe principiul că cine încarcă 
mai repede documentele, acela primește tramvaiele. Noi cu siguranță la ora 1000 dimineața 
vom avea toată echipa de la IT și Direcția Strategii Programe Proiecte Dezvoltare 
Economică, Relații Internaționale pregătită pentru a realiza această încărcare, dar mai 
departe trebuie să avem și noroc. 

Domnule președinte de ședință vă dau cuvântul, eu atât am avut de relatat. 
 
 

Domnul Popa Petrică - Costel, Preşedinte de şedinţă:  
Trecem la dezbaterea punctului 1 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre inițiat 

de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea proiectului „Achiziția de vehicule 
nepoluante (tramvaie) destinate transportului public Brăila – Chiscani” și depunerea 
acestuia pentru finanțare prin P.N.R.R. în parteneriat cu Comuna Chiscani. 
            Discuții ? 

 Se supune la vot proiectul de hotărâre: 
 - Cine este pentru ? 

  - Cine se abţine ? 
 - Cine este împotrivă ? 
Cu 24 voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost aprobat.  
Menționăm faptul că la acest proiect de hotărâre, domnul consilier Pătărlăgeanu 

Valentin nu a putut vota din motive tehnice 
 

Trecem la dezbaterea punctului 2 de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre inițiat 
de Primarul Municipiului Brăila privind: Aprobarea proiectului „Achiziția de vehicule 
nepoluante (autobuze electrice) destinate transportului public Brăila – Chiscani” și 
depunerea acestuia pentru finanțare prin P.N.R.R. în parteneriat cu Comuna Chiscani. 
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  Discuții ? 

 Se supune la vot proiectul de hotărâre: 
 - Cine este pentru ? 

  - Cine se abţine ? 
 - Cine este împotrivă ? 
Cu unanimitate de voturi proiectul de hotărâre a fost aprobat. 
 
Domnul Viorel – Marian Dragomir, Primarul Municipiului Brăila: 
Doresc să menționez faptul că în același timp a avut loc și o ședință a Consiliului Local 

Chiscani, iar domnul primar este în drum pentru a semna acordul de parteneriat între cele 
două localități, de aceea vă rog să pregătim documentele, în vederea semnării acestora. 

 
Domnul Popa Petrică - Costel, Preşedinte de şedinţă:  
Declar închise lucrările şedinţei extraordinare. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Preşedinte de şedinţă: Popa Petrică - Costel                          ____________ 
 
Secretarul General al Municipiului Brăila: Drăgan Ion   ____________ 

 
 
M.M./3ex. 


